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Mint minden évben, idén is ismertette cége elmúlt 
esztendei munkáját a sajtóval Bődi János, a 25 éves 
Integrál Építő Zrt. elnök-vezérigazgatója. A jubileumi 
év nem hozta a korábban megszokott ütemes fejlő-
dést, az építőipar gondjai a szarvasi vállalkozást sem 
kerülték el. Ezzel együtt is büszkén ünnepelhet a cég 
vezetése és a dolgozók is, hiszen a jelen körülmények 
között a talponmaradás is jelentős eredményként 
könyvelhető el, és az Integrál ma Békés megye má-
sodik legnagyobb építőipari vállalkozása, Szarvason 
pedig a negyedik legnagyobb társas vállalkozás.

Bődi János megítélése szerint az önköltség alá szoruló 
árverseny nagy múltú cégeket juttatott a felszámolás sor-
sára, míg a piaci helyzet rosszabbodása mellett a mun-
kaügyi- és műszaki felkészültséget szigorító jogszabályok 
léptek életbe. Ellentmondá-
sosnak ítéli a szarvasi cég-
vezető a közbeszerzési pi-
acot, melyen a jogalkotás-
ban és ellenőrzésben részt-
vevő kormányzat és hivata-
lai egyfelől szigorítanak a 
feltételeken, másfelől pe-
dig haszonélvezői az ága-
zat kiszolgáltatottságának, 
anomáliáinak. Hogy érzé-
keltesse állítását, elmond-
ta: olyan fekete-foglalkoz-
tatás nélküli piacot várnak 
el, jogosan, ami egyébként 
a közmegrendelők által dik-
tált és nyertesnek ítélt irre-
álisan alacsony vállalkozá-
si árakba és egyéb vállalási 
ígérvényekbe nem fér bele. 
Tapasztalatai szerint ennek 
a „kétarcúságnak csak ne-
gatív hatása van a lánctar-
tozásokra, az üzleti folya-
matok átláthatóságára, a 
költségvetési kapcsolatok-
ra és az üzleti tisztességre 
egyaránt.

Miután az építőipar mély-
repülése – a termelés 
24,8%-kal csökkent, a szer-
ződésállomány 46,8%-kal 
kisebb az egy évvel koráb-
binál – valószínűleg folyta-
tódik 2008-ban is, Bődi Já-
nos elengedhetetlennek 
látja, amit már korábban is 
sokszor hangoztatott, hogy 
a helyi önkormányzatok 
tartsák végre fontosnak a 
helyi vállalkozások gazda-
sági erősödését, s mindent 
tegyenek meg azért, hogy 
a helyi beruházásokat helyi 
vállalkozások kapják meg. 

Előnyt és védelmet a helyi vállalkozásoknak!
Negyedszázados jubileumát ünnepli az INTEGRÁL

A város lakosságának és vállalkozóinak érdekét hangsú-
lyozta, miszerint közös érdekük, hogy növekedjék a helyi 
vásárlóerő, a befolyt helyi adó mennyisége, és nem utolsó 
sorban garantálhatóbb legyen a munka jó minősége. Ha 
az önkormányzat a közbeszerzések kiírásánál és elbírálá-
sánál kiemelt szempontként kezelné a helyi vállalkozások 
előnyben részesítését, akkor nem fordulhatna elő, hogy 
közelebbi vagy távolabbi cégek – aláígérve a helyieknek 
– nem megfelelő kivitelezés után, különböző pótmunkákat 
leszámlázva végeredményben sokkal drágábban dolgoz-
zanak, mint a helyi vállalkozások – mondta Bődi János. 
Nem utolsó szempont az sem, hogy a helyi vállalkozók, 
így az Integrál is, mindig sokat tett, és sokat tesz ma is a 
városért. Rendszeresen támogatja a közösségi programo-
kat, rendezvényeket, munkahelyet létesít, bevételt teremt a 

városnak. Ezért is tartja fon-
tosnak a negyedszázados 
múltra visszatekintő cég ve-
zetője, hogy kapjanak a he-
lyi érdekek helyi védettsé-
get, hogy jól működjenek a 
helyi vállalkozások!

Ami a 2007-es esztendőt 
illeti, az Integrál szokásos 
– de ezúttal jubileumi – va-
csoráján és bálján fogja kö-
szönteni a vezérigazgató 
a legnagyobb megrende-
lőket: Békéscsaba Megyei 
Jogú Város Önkormányza-
tát, a Körös-Maros Alapít-
ványt Gyuláról, Békéssám-
son Község Önkormány-
zatát, a Halászati és Öntö-
zési Kutatóintézetet, Szen-
tes Város Önkormányzatát 
és Mezőberény Város Ön-
kormányzatát. Az idén el-
végzett munkák árbevéte-
le meghaladta az egymilli-
árd forintot, a nehézségek 
és körbetartozások ellené-
re sem volt gond a likividi-
tással.

A jövőbe tekintve sem 
szólhatott a teljes elége-
dettség hangján Bődi Já-
nos, bár az Integrálnak már 
2008-ra is van 650 millió 
forintos szerződésállomá-
nya, csak reményét tud-
ta kifejezni, hogy a régóta 
emlegetett uniós források 
végre megérkeznek, s ma-
gukkal hozzák a várva-várt 
fellendülést az építőipar te-
rületén, a települések és az 
egész ország hasznára.

(pr)

Bődi János az INTEGRÁL 25 évéről
25év! Egy gyerek ezalatt felnőtté cseperedik, gyer-

mekei születnek, megtanulja, átéli az élet ezernyi buk-
tatóját, sokat tapasztal és sokat megtanul. Egy cég 
életében is nagyon nagy idő 25 év. Sikerek, bukások, 
viták, nagy barátságok, elfáradás, újjászületés és a fő 
cél, hogy építsünk valamit a jövőnek, valami maradan-
dót, ami a miénk, ami tőlünk, belőlünk van.

Az INTEGRÁL tevékenysége ez alatt a 25 év alatt 
kristályosodott ki, vált ismertté nevünk, született meg 
jó hírünk mind szakmai, mind megbízói körökben.

Én átéltem ennek a hosszú időszaknak minden örö-
mét és bánatát. A történelemben nem nagy idő ugyan 
25 év, de az én életemben mégis maga a történelem. 
A magánosításról, amely 1982-ben indult Magyaror-
szágon, a mai fiatalok már nem is tudják, hogy ez mi-
lyen nagy dolog volt. Naponta kellett megküzdeni a 
régi megcsökönyösödött eszmékkel, a régi mamutvál-
lalkozásokkal; a magánvállalkozás, mint a demokrácia 
előszele hirdette a vállalkozási szabadságot, legyen 
rendszerváltás és induljon el a magánosítás. A rend-
szerváltás hatalmas tortájából az INTEGRÁL megala-
kításával talán kihasítottam én is egy nagyon pici sze-
letet, mintegy utat mutatva ennek az országnak.

Az Integrál idei legnagyobb munkája, a dr. Réthy Pál Kórház 
rekonstrukciója Békéscsabán


